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Друковані видання 

Глава парламенту відвідає Рівненщину  

"Голос України" 

Сьогодні Голова Верховної Ради України Володимир Рибак відвідає з робочою поїздкою 

Рівненську область. Відповідно до програми поїздки, глава парламенту візьме участь у 

розширеному засіданні Координаційно-консультативної ради з питань місцевого 

самоврядування, ознайомиться з діяльністю Національного університету водного господарства 

та природокористування, де зустрінеться з професорсько-викладацьким складом і студентами. 

А також завітає до Рівненського обласного перинатального центру. 

Крім того, В. Рибак поспілкується з журналістами та здійснить запис інтерв’ю для 

обласної державної ТРК. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=304783 

Счет идет на пленарные дни  

Александр Радчук, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Вчера автор одного из законопроектов о лечении осужденных за границей народный 

депутат Сергей Мищенко (внефракционный) предложил лидерам оппозиции доработать его 

документ после рассмотрения в первом чтении. "Я дал им ключ, а они могут взять этот ключ и 

открыть двери, а могут выбросить его. Нужно убирать гетманство и президентские амбиции, 

убирать любые дрязги, обиды и принимать решение",— заявил депутат. 

Сергей Мищенко отметил, что лидерам оппозиции необходимо принять решение в 

начале ноября и внести свои предложения в компромиссный вариант законопроекта ко второму 

чтению. "Я считаю, что необходимо найти компромисс между тремя сторонами — властью, 

оппозицией и миссией Патрика Кокса и Александра Квасьневского",— заявил депутат. 

Как известно, три законопроекта, посвященные решению проблемы Юлии Тимошенко, 

народные депутаты внесли в повестку дня следующей пленарной недели — с 5 по 8 ноября. До 

этого времени Председатель Верховной Рады Владимир Рыбак предложил депутатам "поручить  

комитету доработать документы". Однако, как заявили члены комитета по вопросам 

законодательного обеспечения правоохранительной деятельности, доработать законопроекты 

до голосования в первом чтении невозможно, а сам комитет проведет заседание не раньше 6 

ноября. "Очередное заседание нашего комитета должно состояться в среду в 15.00, однако, если 

будет договоренность, мы проведем заседание раньше",— заявил член комитета, народный 

депутат Сергей Сас ("Батькивщина"). По его словам, решение о том, какой из законопроектов 

рекомендует комитет, будет зависеть от готовности представителей большинства идти на 

компромисс. "Поскольку большинство в комитете составляют представители Партии регионов 

и КПУ, то они могут принять любое решение и без оппозиции",— отметил Сас. 

 

Напомним, в Верховную Раду были внесены три законопроекта, предусматривающие 

механизм лечения и освобождения заключенной Юлии Тимошенко. Два законопроекта — 

Сергея Мищенко и Анжелики Лабунской (оба — внефракционные) — похожи и предоставляют 
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суду право принимать решение о выезде заключенного для лечения за рубеж. В свою очередь, 

лидеры трех оппозиционных фракций предложили предоставить Верховной раде право 

применять "индивидуальную амнистию" и, таким образом, освободить госпожу Тимошенко. 

В случае если законопроект о решении вопроса Юлии Тимошенко удастся согласовать 

на следующей неделе, то проголосовать за него во втором чтении народные депутаты смогут 

только на пленарной неделе 19-22 ноября. Парламентарии могут не успеть принять 

соответствующий закон до проведения заседания Совета Европейского союза, которое 

состоится 18 ноября. Именно на нем следует ожидать оценки соблюдения Украиной критериев, 

необходимых для подписания соглашения об ассоциации с ЕС. 

Впрочем, представители Партии регионов заявили, что законопроект можно успеть 

принять во втором чтении уже на следующей пленарной неделе. "Сейчас мы видим, что 

отсутствует инициатива со стороны главы профильного комитета как можно скорее провести 

заседание комитета и найти компромиссное решение. Очевидно, что для этого у представителей 

оппозиции отсутствует политическая воля,— заявил заместитель главы комитета по вопросам 

законодательного обеспечения правоохранительной деятельности Владимир Олийнык (Партия 

регионов).— После принятия законопроекта в первом чтении его можно доработать в течение 

нескольких часов". По его словам, наиболее детально разработанный законопроект, который 

можно рекомендовать принять за основу — это документ, подготовленный Сергеем Мищенко. 

"Законопроекты госпожи Лабунской и лидеров оппозиции я бы не рекомендовал, так как в них 

есть нормы, не соответствующие Конституции и законам",— заявил Олийнык. 

"Речь идет о прекращении политических преследований, а именно — об освобождении 

госпожи Тимошенко, которая нуждается в лечении. Оппозиция внесла соответствующий 

законопроект и готова за него проголосовать,— заявил "Ъ" заместитель главы фракции 

"Батькивщина" Сергей Пашинский.— Мы надеемся, что представители Партии регионов 

достаточно ответственны перед своим народом, чтобы проголосовать за него вместе с нами". 

http://www.kommersant.ua/doc/2330832 

Без права на реванш  

Ярема Городчук, "Деловая столица"  

Непрекращающийся блеф президентской команды в решении вопроса Юлии Тимошенко 

свидетельствует о том, что помилованию экс-премьера в ближайшее время не бывать. 

Максимум, на что согласятся "регионалы", — это лечение заключенной номер один за рубежом. 

Необходимый для этого правовой механизм уже разработан, и после его утверждения 

парламентом Юлия Владимировна сможет на время покинуть Родину и возобновить 

политическую деятельность. 

Но вернуть статус полноправного жителя отечественного политического олимпа в 

ближайшее время ей не удастся. Согласившись на зарубежный вояж г-жи Тимошенко, "сине-

белые" позаботились и о разработке мер, способных быстро охладить ее пыл. 

Скромная милость 

Затянувшееся решение вопроса Юлии Тимошенко стало ярким доказательством того, 

насколько велики фобии "региональных" боссов. Виктор Янукович по-прежнему видит в ней 

основного конкурента в борьбе за президентское кресло, а результаты последних опросов 

общественного мнения подтверждают, что его страхи имеют под собой основания. 

По данным социологической группы "Рейтинг", председатель "Батьківщини", как и 

раньше, занимает вторую позицию в табели о рангах отечественных политиков с уровнем 

поддержки в 20,7%. Она уступает Виктору Федоровичу лишь 3%. 

Причем при условии выхода во второй тур будущих президентских выборов г-жа 

Тимошенко имеет все шансы на победу (28%) с запасом в 4% голосов. И это после двух лет 
пребывания под стражей в условиях ограниченного доступа к СМИ. В случае же выхода на 

свободу политический вес Юлии Владимировны может только вырасти. 
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Именно поэтому ни давление Евросоюза, ни угроза провала подписания соглашения об 

ассоциации не смогли склонить главу государства к помилованию конкурента. Банковая 

проигнорировала и официальное обращение миссии Европарламента во главе с Петом Коксом и 

Александром Квасьневским, просивших выпустить экс-премьера до саммита восточного 

партнерства ЕС, запланированного на 28–29 ноября. 

Соответствующее представление даже не попало в повестку дня государственной 

комиссии по вопросам помилования, действующей при президентской администрации. По 

словам министра юстиции Елены Лукаш, комиссия не намерена его рассматривать, пока не 

закончатся разбирательства по всем судебным процессам против Юлии Тимошенко. 

В то же время заключенной номер один дали понять, что могут рассмотреть вопрос о 

помиловании после ее личного обращения. Тем самым решение проблемы загоняется в тупик, 

поскольку Юлия Владимировна уже заявляла, что просить прощения у Виктора Януковича не 

будет. 

В итоге "регионалы" делают ставку на тот вариант развязки в тюремной истории г-жи 

Тимошенко, который сулит им наименьшие потери. Избранный сценарий не предусматривает 

освобождения лидера "бело-сердечных" в принципе. 

Речь идет лишь о временном разрешении на лечение за рубежом. При этом 

президентская команда разработала план, как не допустить даже теоретической перспективы ее 

помилования в будущем. 

На коротком поводке 

"Региональное" видение решения вопроса Юлии Тимошенко изложено в законопроекте 

"О внесении изменений в некоторые законодательные акты Украины относительно лечения 

осужденных за рубежом" (№2453а) авторства внефракционного депутата Сергея Мищенко. 

Упомянутый документ предполагает две ключевые нормы. 

В частности, это новая редакция статьи 153 Уголовно-исполнительного кодекса, 
предоставляющая судьям право выносить постановление о временной отсрочке исполнения 

наказания для заключенных, нуждающихся в стационарном лечении вне колонии. При 

необходимости лечение может проходить и за пределами страны. 

Но, чтобы получить судебную визу, Юлии Владимировне, кроме предоставления 

гарантий принимающей стороны, придется подробно обосновать целесообразность лечения за 

границей, а также доказать, что в Украине нет специалистов-медиков необходимого 

профессионального уровня. 

Политику также предстоит описать "причины, по которым она считает, что 

существующие в Украине условия лечения не отвечают потребностям осужденного". 

Это значит, что для выезда босса на лечение команде экс-премьера придется представить 

аргументы, не вызывающие сомнений у суда. В противном случае процесс рассмотрения 

прошения об отсрочке наказания может затянуться. На что, вероятно, и рассчитывают на 

Банковой. 

Ведь одно дело создать правовые условия для выезда г-жи Тимошенко в Германию, 

чтобы отчитаться об этом на саммите восточного партнерства ЕС в Вильнюсе, а другое — 

манипулировать им после того, как Украина и ЕС подпишут соглашение об ассоциации. 

Тем более что судебное "да", согласно законопроекту, не гарантирует временное 

освобождение заключенного. Разрешение на выезд из колонии (в том числе и за рубеж) будет 
выдавать руководство учреждения по исполнению наказаний. Значит, и на этом этапе могут 

возникнуть "определенные трудности". 

Еще один "бонус" для Юлии Владимировны прописан в проекте правок к статье 540 

Уголовно-процессуального кодекса. По ним время, на протяжении которого осужденный будет 

проходить курс лечения, не засчитывается в срок отбывания наказания. 

Следовательно, с лечением или без него Юлии Тимошенко придется отсидеть еще как 

минимум пять лет в колонии. Это значит, что лидер "бело-сердечных" не сможет участвовать не 

только в президентских, но и в следующих парламентских выборах. 
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Век воли не видать 

Возможно, под давлением Брюсселя Банковая все же капитулирует и организует выезд 

Юлии Владимировны в Германию еще до совместного саммита с ЕС. Но и это не гарантирует 
лидеру "бело-сердечных" окончание тюремной страницы в ее биографии. Хотя команда экс-

премьера надеется добиться этого и с помощью решения Европейского суда. 

По убеждению "бело-сердечных", европейская Фемида вскоре признает "газовый" 

процесс над г-жой Тимошенко примером выборочного правосудия в Украине. В таком случае 

лидер оппозиции может рассчитывать на восстановление в том числе и политических прав у 

себя на Родине. Что в идеале позволяет ей участвовать в президентской кампании 2015 г. 

Но к такому развитию событий активно готовятся и ее оппоненты в "сине-белом" лагере. 
Юристы Банковой разрабатывают проект изменений в отечественное уголовное 

законодательство, суть которых — наделение судов правом утверждать приговоры заочно 

(сейчас осужденный должен присутствовать при вынесении приговора в обязательном 

порядке). Соответствующие правки могут внести в законопроект Сергея Мищенко. Но, скорее 
всего, чтобы перед саммитом ЕС не злить западных партнеров и не провоцировать на конфликт 
оппозицию, соответствующие нормы будут временно отложены. Тем не менее предложенное 

нововведение, по всей видимости, пополнит отечественное законодательство еще до конца 

года. Чтобы обосновать целесообразность его принятия, Банковая может сослаться на практику 

того же Европейского суда по правам человека. 

Таким образом, власть готовит новый механизм нейтрализации основного соперника, 

если после выезда за рубеж Юлия Владимировна начнет слишком активно проявлять интерес к 

политике. На этот случай в запасе у подконтрольной президентской администрации 

Генеральной прокуратуры есть дело об убийстве Евгения Щербаня: Юлия Тимошенко 

проходит по нему как главный подозреваемый. Поэтому, даже если Евросуд выступит на 

стороне оппозиционерки, Банковая сможет побить эту карту новым обвинительным 

приговором для экс-премьера. 

Только помилование 

В минувший четверг три оппозиционные фракции парламента —ВО "Свобода", "УДАР" 

и "Батьківщина" — внесли на рассмотрение Рады свой вариант законодательного оформления 

освобождения Юлии Тимошенко. Соответствующие предложения изложены в законопроекте 
"О запрете избирательного правосудия и снятии препятствий на пути к подписанию соглашения 

об ассоциации между Украиной и ЕС и его государствами-членами" (№3479) авторства 

Арсения Яценюка, Виталия Кличко и Олега Тягнибока. 

Согласно документу судьбу лидера "бело-сердечных" должен решить Европейский суд. 

Если западная Фемида найдет в "газовом" процессе Юлии Владимировны факты 

избирательного правосудия, этого будет достаточно для полного помилования осужденной в 

соответствии с Конституцией или в ходе амнистии. Но шансы на принятие данного документа 

очень малы. Лидер "регионалов" в парламенте Александр Ефремов уже заявил, что эта 

законодательная инициатива оппозиции не более чем манипуляция. 

http://www.depo.ua/ru/delovaja-stolica/2013_ds/okt_2013ds/43-469/113672.htm 

"Свободовцы" штурмовали МВД, а Захарченко все пропустил  

Кристина Зеленюк, «Сегодня» 

Свободовцы в очередной продемонстрировали исскуство рукопашного боя. Но на этот 

раз не в Раде, так как неделя не пленарная, а в Министерстве внутренних дел. 

Вчера утром около ста представителей «Свободы» во главе с Олегом Тягнибоком 

развернули у здания ведомства пикет. Они требовали личной встречи с министром Виталием 

Захарченко, чтобы обсудить якобы незаконные уголовные преследования их сторонников, 

которые, по их словам, в последнее время участились. Так, милиция обвиняет активиста 

Виталия Грузинова и свободовцев Ярослава Лысенко и Сергея Бойко в избиении одного из 
митингующих Дмитрия Лобатюка во время акции оппозиции «Вставай, Украина» 18 мая в 
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Киеве и в забрасывании регионалки Ирины Гориной и других ее соратниц снегом и льдом возле 

Рады 2 апреля. Сейчас по этим делам проходят судебные разбирательства. 

Вчера Захарченко был в отъезде. Узнав об этом, свободовцы пошли на штурм здания: 

сняли двери с петель и прорвались внутрь, где устроили потасовку к беркутовцами. По словам 

главы пресс-службы МВД Сергея Бурлакова, с депутатами в общественной приемной готов был 

встретиться руководитель главного следственного управления. Но свободовцы отказались и 

пригрозили продолжить пикет не только возле МВД, но и у здания ГПУ. 

«Все это будет продолжаться, пока мы не встретимся с Виталием Захарченко и не 

прекратятся незаконные преследования наших соратников», — сказал нам свободовец Юрий 

Левченко. Кстати сотрудники МВД обратились к генпрокурору Виктору Пшонке с просьбой 

дать оценку вчерашним действиям «Свободы». 

http://www.segodnya.ua/ukraine/Svobodovcy-shturmovali-MVD-a-Zaharchenko-vse-propustil-

471174.html 

За лаштунками скандальної поправки «проти Кличка»  

Журнал "Український тиждень" 

В детективних романах багатоходова інтрига – це коли кожна дія персонажів неминуче 

тягне за собою іншу, і так по ланцюжку. В житті ж хороша багатоходова інтрига – це та, що 

відкриває одразу кілька можливостей для подальших дій. 24 жовтня в українському парламенті 
закрутилася саме така інтрига. 

Йдеться про прийняття законпроекту № 2054а з невинною назвою «Про внесення змін до 

Податкового кодексу України щодо обліку та реєстрації платників податків». Скандал викликав 

новий підпункт 11.1 ст. 170 згаданого кодексу: «…у разі, якщо особа має право постійного 

проживання на території іноземної країни, вона вважається такою, що не проживає в Україні». 

Формально це стосується лише податкових питань – як кажуть фахівці, «для цілей 

оподаткування». Але в опозиції раптом здогадались, що законодавче нововведення може бути 

використане для того, щоб не допустити до участі в президентських виборах 2015 року лідера 

партії УДАР Віталія Кличка. Адже Конституція вимагає від кандидата в президенти проживати 

в Україні мінімум десять років перед виборами. А брати Клички мають право на проживання в 

Німеччині, де знаходиться їхній промоутерський бізнес.  

«Прозріння» опозиції, однак, настало напрочуд пізно – фактично вже після того, як 

законопроект схвалили 239 депутатських голосів. Про розгубленість борців із режимом 

свідчить уже той факт, що голос «за» система «Рада» зареєструвала з кнопки одного з членів 

УДАРу Ярослава Дубневича. 

Пізніше депутат заявив, що «стався збій системи». Але не виключено, що він просто не 

зорієнтувався в ситуації. Як, наприклад, позафракційний Олесь Доній, котрий пізніше чесно 

зізнався, що поправок не читав, про розставлену ними «пастку на Кличка» не знав, і тепер 

відкликає свій голос. 

Оперативно взявши перерву, лідери опозиції відбули радитися. Нарада затяглася так, що 

вечірнє засідання парламенту відкрилося з помітним запізненням. Саме тоді пролунала гучна 

заява Кличка «Я балотуюсь в президенти!», що стала топ-новиною для українських ЗМІ та не 

останньою з новин багатьох зарубіжних інформагенцій. 

Але що ж сталося за лаштунками й що буде далі? Перше, що кидається у вічі – через 
«антикличківську» поправку чи ні, але влада дуже прагнула якомога швидше протягти 

законопроект 2054а у зміненому вигляді. 

8 жовтня поданий урядом документ спокійно прийняли за основу цілих 337 голосів. Але 

23 жовтня, коли він потрапив на розгляд профільного комітету перед другим читанням, у 

проекті виявилася сила-силенна поправок, котрі коли й не змінювали його суть, то сильно 

впливали на зміст, і не в кращий бік. 
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Це – не оціночне судження, а висновок Головного юридичного управління Верховної 
Ради, котре знайшло в законопроекті у версії від 23 жовтня суперечності з Регламентом ВР та 

Бюджетним кодексом. Серед іншого, експерти зауважили появу цілком нових норм, котрі були 

відсутні при прийнятті проекту за основу. Інакше кажучи, йшлося про новий законопроект, 
котрий і розглядати слід би було з самого початку. 

Показово, що юристи заледве встигли зробити аналіз законопроекту – адже отримали 

його на руки лише 23 жовтня. Відтак абсолютна більшість депутатів перед голосуванням і 
гадки не мали, що голосують далеко не зовсім за те, що попередньо схвалили двома тижнями 

раніше. 

В свою чергу, Голова ВР Володимир Рибак вдало зманіпулював своїми власними 

обов’язками. Як тільки він оголосив про винесення законопроекту на розгляд, опозиція 

здійняла галас у залі. 

    Шановні народні депутати не згодні розглядати закон, - вдоволено сказав спікер, і… 

негайно поставив документ на голосування в цілому. 

Таким чином Рибак уник розгляду кожної поправки окремо. Сьогодні опозиціонери 

заявляють, що це було грубе порушення Регламенту, й погрожують спікеру відповідальністю. 

Але він, здається, не боїться. 

Зауваження юристів та можливе порушення Регламенту спікером, у принципі, є 
достатніми підставами для непідписання закону президентом. Але є певність, що цього не 

станеться. Недарма Рибак негайно, у той же день підписав документ і терміново направив його 

Януковичу. 

Чи постраждає насправді від скандальної поправки Віталій Кличко? Коли готувався цей 

текст, Рибак на зустрічі з іноземними послами запевнив, що йдеться винятково про питання 

оподаткування, а не про президентські вибори, й наскільки він, Рибак, розуміє, «питання більше 
не розглядається». Що ж, дивно було б, якби він говорив щось інше. 

Натомість уже постраждав Арсеній Яценюк. Адже скандальну поправку подав його 

депутат Ігор Бриченко. Не дуже вдалі заперечення цього лише пгіршили ситуацію для лідера 

«Батьківщини». 

Так, Яценюк з парламентської трибуни заявив, що звернення Бриченка щодо внесення 

поправки сфальсифіковане. Але водночас сам Бриченко, і теж із трибуни, сказав, що взагалі не 

подавав поправок до законопроекту.  При цьому депутат чи то переплутав, чи то «переплутав» 

номер документа – 2045 замість 2054а. 

Поправку таки подавав депутат Бриченко. Вранці 24 жовтня він намагався її відкликати, 

але безуспішно. Цю версію непрямо підвердив з парламентської трибуни голова профільного 

комітету регіонал Віталій Хомутиннік, котрий заявив, що Бриченко подав у цілому 31 

поправку, але пізніше «висловлював бажання відкликати деякі з них». 

Понад те, незабаром після завершення сесійного дня це підтвердив і Яценюк, котрий 

сказав журналістам, що ще в 9 ранку він та Бриченко звертались до Рибака, котрий начебто 

обіцяв не ставити скандальну поправку на голосування. 

Можна лише дивуватися, що опозицінери так легко повірили політичному опоненту, 

котрого раніше вже не раз звинувачували в порушенні і законів, і власного слова. Повірили 

настільки, що зовсім не очікували винесення законопроекту на голосування в цілому і ніяк до 

цього не підготувались… Звісно, якщо все справді було так, як каже Яценюк. 

До речі, голова політради «Батьківщини» заразом повідомив, що Бриченко одразу ж 

вранці 24 жовтня написав заяву до прокуратури. Але вдень 25 жовтня Генпрокуратура це 

заперечила. 

Чи розумів депутат Бриченко все значення внесеної ним поправки – неясно. Джерела 

стверджують, що опозиціонера про це попросив хтось із колег-регіоналів. У будь-якому разі, по 

іміджу «Батьківщини» та Яценюка завдано чергового удару. Депутати-регіонали у своїх 

виступах від душі потопталися по «розколу опозиції» - не кажучи вже про Олега Ляшка, котрий 
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взагалі чи не кожен свій виступ завершує закликом «Геть Яценюка» у стилі давньоримського 

сенатора Катона. 

Водночас Кличкові не випадає особливо радіти приниженню союзника-конкурента. Чи 

скористається влада «антикличківською» поправкою юридично, сказати важко – але вчора 

стало очевидно, що вона повною мірою використає відповідний інформаційний привід. 

Недарма спочатку Ганна Герман, а потім Вадим Колесніченко у виступах з трибуни з пафосом 

вигукували, що Кличко, сплачуючи податки в Німеччині, тим самим годує тих, хто «вбивав 

наших людей» та «плюндрував нашу землю». 

Тут регіонали, звісно, передали куті меду. Як знущально відгукнулись соцмережі, та ж 

Герман – відома шанувальниця продукції німецького автопрому, а такі шанувальники 

підтримують  німецьку економіку не менше, ніж Клички. Проте ясно, що з наближенням вибрів 

теза про сплату Кличком податків за кордоном займе важливе місце в політичній пропаганді. 

Ну й наостанок слід згадати версію багатьох опозицінерів: скандальна поправка потрібна 

була владі ще й для того, аби зірвати розгляд законопроектів про звільнення Юлії Тимошенко. 

А тим самим – підписання Угоди про асоціацію з ЄС. 

«До мене особисто підходив один регіонал і казав: не здавайтесь, блокуйте трибуну! 

Вони хотіли нашими руками зірвати засідання, й потім сказати, що опозиція не дала звільнити 

Тимошенко», - розповів Тиждень.ua один з депутатів від УДАРу. 

Дійсно, це могло бути однією з цілей інтриги. Зрештою, хоч опозиція утрималась від 

блокування, її все одно звинувачують: так, коли готувався цей текст, спікер Рибак на вже 

згаданій зустрічі з послами попрохав їх «донести до своїх урядів», що звільнення Тимошенко 

нібито гальмують винятково опозиціонери.   

Утім, за те, щоб перенести законопроекти про звільнення Тимошенко на початок 

листопада, дружно проголосували як три опозиційні фракції, так і регіонали – в цілому 367 

голосів. Найочевидніша причина небажання ПР розглядати це питання 25 жовтня – Президент 
Янукович цього дня так і не встиг поспілкуватись із Президентом Путіним про те, на що готова 

Росія заради відмови України від асоціації з ЄС. «Податкова» ж поправка стала зручним 

приводом потягнути час. 

http://tyzhden.ua/Politics/92405 

Чем Кличко ответит на провокацию регионалов  

Максим Каменев, Журнал «Форбс» (Украина)  

Виталий Кличко всерьез почувствовал, что такое быть в оппозиции. На прошлой неделе 
парламент принял изменения в Налоговый кодекс, которые могут существенно снизить шансы 

главы УДАРа на участие в президентских выборах. Его первый ответный ход – заявление о 

готовности баллотироваться в 2015 году. Оно стало особенно неожиданным из-за предыдущих 

высказываний политика о необходимости выдвижения единого кандидата от оппозиции. 

Предполагалось, что его кандидатуру определят избиратели. Второй удар – законопроект об 

амнистии Юлии Тимошенко Верховной Радой, подготовленный депутатом-ударовцем 

Эдуардом Гурвицем. Чем еще Кличко ответит власти, и как она может помешать ему в 2015-м? 

Контрмеры 

Закон с изменениями в Налоговый кодекс, по словам спикера Владимира Рыбака, уже 

направлен на подпись президенту. Но в УДАРе все еще надеются отменить две 

принципиальные для будущего Кличко поправки – №36 и №76. 

Оксана Продан, нардеп от УДАРа, глава рабочей группы по подготовке поправок в 

Налоговый кодекс, утверждает, что члены ее фракции уже обратились к Рыбаку с заявлением о 

том, что поправки были внесены с нарушением норм регламента и должны быть 

переголосованы. Главные аргументы: изменения не рассматривались профильным комитетом, 

часть из них была сфальсифицирована, депутаты не голосовали за каждое из них, а утвердили 

законопроект в целом.  
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Ударовцам уже помог внефракционный нардеп Сергей Мищенко. 24 октября он 

зарегистрировал проект постановления об отмене результатов голосования за скандальный 

закон. Если документ не примут, однопартийцы Кличко будут добиваться отмены изменений в 

Налоговый кодекс в судах. Тем более, по словам Продан, 25 октября она направила обращение 

в Генеральную прокуратуру с требованием внести сведения об этом преступлении в Единый 

реестр досудебных решений и провести его расследование. В ГПУ эту информацию пока не 

комментируют. 

Еще одна лазейка для оппозиционеров – ст. 48 закона «О регламенте Верховной рады», 

которая позволяет парламенту фактически отменить подписанный президентом закон. 

Оспорить ударовцы могут и действия Рыбака. Он, по словам нардепа фракции Кличко Виктора 

Чумака, направил документ на подпись президенту менее чем за двое суток после голосования, 

нарушив ст. 130 закона «О регламенте». Сам ударовец настаивает, что новые нормы не 

запрещают Кличко принять участие в будущих президентских выборах, «но если какой-нибудь 

адвокат оспорит это его право, изменения в Налоговый кодекс могут дать суду основания 

удовлетворить такой иск». 

Повод ударить 

В Партии регионов официально свою причастность к скандальному законопроекту 

отрицают, зато не спорят, что с Кличко как с кандидатом в президенты еще предстоит 

разобраться. Нардеп-регионал Владимир Олийнык уточняет, что одно из требований 

Конституции к участникам выборов главы государства – постоянно проживать в Украине на 
протяжении последних 10 лет. Ссылаясь на ст. 3 закона «О свободе перемещения и свободном 

выборе места жительства», он напоминает, что человек считается постоянно проживающим в 

Украине, если он находится в пределах страны не менее шести месяцев в году. У Кличко, 

уверен регионал, с этой нормой могут быть проблемы. Проверить, по словам Олийныка, нужно 

период с 2005 по 2007 год, ведь все, что было после, мониторила ЦИК, регистрируя Кличко 

кандидатом в нардепы в 2012 году. 

Если найти ничего не удастся, Александр Черненко, глава Комитета избирателей 

Украины, не исключает, что власть внесет новые изменения в законодательство, которые 

ограничат право Кличко баллотироваться. «Понятно, что прямо в закон о выборах президента 

правки вносить не будут. Но могут откорректировать, например, закон «О гражданстве», – 

прогнозирует эксперт.  

Как бы то ни было, планы Кличко случившееся не изменило. Нардеп-ударовец Павел 

Рябикин рассказывает, что 31 октября глава партии начнет всеукраинский тур. Первая точка 

назначения – Одесса, где политик пробудет до 2 ноября. Цель поездки, по словам еще одного 

ударовца, депутата Валентина Наливайченко – консультации с избирателями относительно 

единого кандидата от оппозиции в 2015 году. 

Виталий Бала, политтехнолог, который консультирует несколько ударовцев-

мажоритарщиков, считает, что в рамках тура Кличко может подготовить свой электорат к 

будущим акциям протеста на случай, если власть попробует не допустить его к выборам. 

«Кличко в любом случае будет вести избирательную кампанию. Если регионалы не отменят 
поправки, это может сыграть ему на руку. Тогда одним из главных векторов кампании станет 
борьба за справедливость и за соблюдение прав», – говорит Бала. На это в свое время сделал 

ставку Виктор Ющенко, и в итоге выиграл выборы, несмотря на сильный админресурс. 

http://forbes.ua/nation/1360186-chem-klichko-otvetit-na-provokaciyu-regionalov 

У Меджлісі — новий керівник  

Василь Садовський, "Україна молода" 

Замість запланованих двох днів перша сесія Курултаю, загальнонаціонального з’їзду 

кримськотатарського народу шостого скликання, «прихопила» ще один день, понеділок. Учора 

свою роботу делегати поновили буквально на світанку, о пів на шосту. Це для того, щоб 

оприлюднити підсумки таємного голосування за новий персональний склад Меджлісу — 
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вищого представницького органу кримських татар, що складається з 33 осіб, а також складу 

його ревізійної комісії. Остаточну ж крапку поставлять тільки у четвер, коли на першому 

засіданні Меджлісу обиратимуть заступників нового голови, а також керівників управлінь і 
служб. 

Головною інтригою цієї сесії було одне — вмовлять делегати авторитетного і 
незмінного, із 1991 року, свого лідера Мустафу Джемілєва й надалі залишатись на посту чи, 

навпаки, він переконає колег обрати іншого. Джемілєв неодноразово обіцяв піти з цієї посади, 

посилався на вік, фізичну втому. А цьогоріч додалася ще й серйозна проблема з молодшим 

сином, якого правоохоронці підозрюють у навмисному вбивстві. Мустафа–ага раніше називав 

низку достойних кандидатур на посаду голови Меджлісу, серед них — і знаного в Криму та за 

його межами свого першого заступника Рефата Чубарова. Зрештою, так і сталося. Саме 

Чубарову передасть Джемілєв бразди правління в Меджлісі. Шляхом таємного голосування 55–

річному Рефату Чубарову віддали симпатії 126 із 242 депутатів Курултаю. Його найближчий 

опонент Ремзі Ільясов отримав на 12 голосів менше. 

Новообраний голова- Меджлісу розповів учора пресі про найважливіші завдання, які він 

перед собою ставить. По–перше, це активізація діалогу з центральною владою України і у 

підсумку «прийняття відповідних законів із кримськотатарської проблематики». Далі — 

встановлення системного діалогу з кримською владою, мовляв, «спроби деяких чиновників 

ігнорувати представницький орган кримськотатарського народу і встановлювати епізодичне 

співробітництво з окремими кримськими татарами не привели до жодного успіху і не принесли 

користі кримським татарам». І насамкінець, «ми будеми знову пробувати знайти спільні 
принципи роботи, навіть із тими із числа кримських татар, хто сьогодні відкрито позиціонує 

себе як опозиція Курултаю і Меджлісу»,— заявив Рефат Чубаров. 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2357/180/83873/ 

Інтернет-ЗМІ 

Владимир Вечерко: «Когда государство становится на путь реформ, на 

парламент возлагается особая ответственность»  

Партія регіонів 

Вопреки всем проблемам, мешающим порой конструктивному диалогу между 

представленными в парламенте VII созыва политическими силами, за год были утверждены 

более 500 законов. Об этом заявил народный депутат Украины, член парламентской фракции 

Партии регионов, первый заместитель председателя Комитета Верховной Рады по вопросам 

строительства, градостроения, жилищно-коммунального хозяйства и региональной политики, 

председатель Постоянной делегации ВРУ в Парламентской ассамблее ЕС – Восточные соседи 

Владимир Вечерко, подводя итоги первого года с начала работы Верховной Рады этого созыва. 

«Несмотря на то, что работа этого созыва Верховной Рады началась с жесткого 

противостояния, за которым были не столько идеи, как амбиции, мы смогли научиться 

находить компромисс по важным для страны вопросам», - констатировал народный депутат. 

По его словам, на VII созыв парламента возложена большая ответственность, и 

способность ее нести порой становится своеобразным тестом на зрелость политических 

позиций. 

«Безусловно, когда государство становится на путь реформ, на законотворческий орган 

возлагается особая ответственность вызванная необходимостью разрабатывать и утверждать 

иногда даже спорные законопроекты. Кроме того, реформы - это всегда изменения. И, как 

известно, любые, даже положительные перемены сначала воспринимаются «в штыки», но 

проходит время – и их необходимость становится очевидной даже для тех, кто вначале 

противился этим изменения», - отметил Владимир Вечерко. 
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Он выразил надежду, что депутаты сумеют максимально эффективно использовать 

время, оставшееся до саммита в Вильнюсе, и рассмотреть законопроекты, необходимые для 

подписания Соглашения об ассоциации с ЕС. 

«Кроме того, необходимо, чтобы опыт принятия евроинтеграционных законов был 

перенесен и на другие сферы законотворческого процесса. Чтобы законопроекты, 

регулирующие отношения в сфере строительства, градоразвития, образования, охраны 

здоровья, стимулирования экономики принимались так же слажено. Тогда, убежден, парламент 

VII созыва имеет шансы войти в историю, как наиболее эффективный», - подытожил политик. 

http://partyofregions.ua/news/526f8e27c4ca42466f0001e2#sthash.WDh9EXBn.dpuf 

Павел Розенко: "Наталію Королевську чекає резонансна відставка"  

Економічна правда 

З планшетом та руками в кишенях, рум'янцем та усмішкою на обличчі кулуарами 

парламенту весело крокував депутат Павло Розенко. 

Він підходив до журналістів і питав в одного з них ради, як налаштувати функцію в 

соцмережі, щоб показувати пряму трансляцію із зали Верховної ради. 

У п'ятницю, 25 жовтня, депутат хотів знімати виступ міністра соцполітики Наталії 
Королевської, яку запросили до парламенту виступити із звітом про виконану міністерством 

роботу і причини заборгованості із зарплат. 

Нагадаємо, одночасно з цим виступом нардеп Арсеній Яценюк заявив, що Пенсійний 

фонд України є банкрутом. За даними Яценюка, ПФ має боргів на 64,4 мільярда гривень. Ця 

установа входить до сфери відповідальності Королевської, але більше року нею фактично керує 
в ручному режимі прем'єр Микола Азаров. 

Народний депутат Павло Розенко не новачок у питаннях соціального сектора. У 2006-

2007 роках він керував службою соціальної політики Секретаріату президента Віктора Ющенка, 
літературно-ідеологічно забезпечуючи кампанію гаранта з підвищення соціальних виплат і 
зарплат держслужбовцям. 

З 2008 року по 2010 рік він продовжив реалізовувати курс Ющенка вже на посаді 
першого заступника міністра праці та соцполітики, а після зміни влади перейшов на деякий час 

працювати експертом з питань соцполітики Центру Разумкова. 

З 2012 року Розенко - член партії "Удар" Віталія Кличка. На посаді заступника голови 

комітету Ради з питань соціальної політики та праці продовжує "тролити" владу всіма каналами 

зв'язку за те, що та погано виконує свої зобов'язання. 

Головна тема Розенка - пенсії та зарплати, а об'єктом пильної уваги вже рік є Наталія 

Королевська. У першому інтерв'ю для ЕП він розповідає про пані міністра, про реорганізацію 

міністерства, про причини затримок виплат і про майбутнє пенсійної реформи. 

- Другого листопада 2013 року минає рік з дня звільнення голови Пенсійного фонду 

Бориса Зайчука. Чому це місце досі вакантне? 

- Безумовно, це парадоксальна і ненормальна ситуація для державного управління. Вже 

цілий рік одна з найвідповідальніших ланок в системі соціального захисту - Пенсійний фонд - 

не має свого керівника. І ще більш дивним є те, що ця вакансія - не єдина в системі соціальної 
політики. Вже більше року вакантною залишається посада першого заступника міністра 

соціальної політики, який має організовувати роботу усього міністерства, системи 

мінсоцполітики. Адже, міністр - посада суто політична. 

Крім того, порожнє крісло керівника Держслужби з питань інвалідів та ветеранів, яка 

теж підпорядкована Міністерству соціальної політики. Тобто в урядовій команді є певні 
проблеми, очевидний внутрішній конфлікт по лінії Азаров - Королевська. Є ставка на старі, 
перевірені кадри, що, очевидно, задовольняють Миколу Азарова. З іншого боку, Наталія 

Королевська не може зробити жодного кадрового призначення. 
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- Чи багато залишилося у держструктурах соціальної політики людей, які 

"задовольняють" Миколу Азарова, а не міністра Наталію Королевську? 

- В Пенсійному фонді склад заступників не змінюється роками. Це люди, яким близько 

60 років, і вони - "перевірені бійці". Очевидно, що після свого призначення новий голова фонду 

стане порушувати і питання кадрових змін, в першу чергу - заступників, а потім - і питання 

зміни концептуального змісту роботи фонду. Азаров це розуміє і, скоріш за все, просто не хоче 

ризикувати. Перед ним є яскравий приклад останнього року роботи Міністерства соціальної 
політики: безліч абсолютно безглуздих "реформ" у структурі відомства та знищення кадрового 

потенціалу фактично паралізували роботу міністерства. 

Я не належу до палких фанатів колишнього віце-прем'єра, а за сумісництвом міністра 

соціальної політики Сергія Тігіпка, однак вже зараз можна порівняти результати досягнень двох 

міністрів за рік роботи. Тодішнє міністерство на чолі з Тігіпком подавало хоча б натяки на 

розуміння соціальної сфери: висувало основні напрямки, ідеологію реформ, пропонувало своє 

бачення соціальної політики. Нині ж у міністерстві - безлад, анархія та постійно триваюча 

кадрова метушня. 

- Що таке "кадрова  метушня"? 

- Міністр прагне провести в міністерство своїх людей, а зробити цього не спроможна. Як 

я вже говорив - жодного кадрового рішення через уряд чи Адміністрацію президента 

Королевська провести не може. Тому міністр знайшла іншій вихід: звільнення керівників 

структурних підрозділів Мінсоцполітики, високопрофесійних фахівців у своїх напрямках, та 

призначення на їх місця членів своєї "молодої" команди. Мені боляче дивитися на це. 

Востаннє структура міністерства суттєво змінювалася у 2005 році. Я безпосередньо брав 

участь у цьому процесі. Після цього змінилося п'ять міністрів, структура теж 

удосконалювалася, але ж не "ламалася через коліно". І от з'явилася Королевська, яка вирішила, 
що краще за інших міністрів розбирається в соціальній сфері, хоча не працювала у ній до свого 

призначення жодного дня. Що можна казати про менеджерські здібності керівника, який 

об'єднує в єдиний підрозділ канцелярію міністерства з управлінням кадрів? Як можна оцінити 

об'єднання "чорнобильського" департаменту та управління соцзахисту військовослужбовців? 

Лише як повний абсурд та яскравий непрофесіоналізм. 

- Всі міністри приводять з собою людей та добирають команду, щоб працювати було 

зручно та ефективно. 

- Безумовно, але жоден міністр не може просто так, з власної забаганки, звільнити 

працівника: права службовців досить сильно захищені законодавством. Один із небагатьох 

варіантів - зміна структури органа. Так от, цей процес реорганізації у Міністерстві соціальної 
політики зараз дійшов до абсурду. Найбільш прикре у цій ситуації - наслідки такого 

"реформування" вже відчувають на собі пенсіонери, ветерани, інваліди та інші категорії 
найменш забезпечених. 

- Як саме відчувають? 

- Лише за останні декілька тижнів ми просто завалені скаргами на несвоєчасність 

соціальних виплат. Люди не можуть отримати вчасно допомогу з вагітності та пологів, доплату 

інвалідам, допомогу з безробіття, виплати з догляду за дитиною, допомогу на поховання, 

"регресні" виплати шахтарям, іншу соціальну допомогу. Заборгованість сягає від трьох місяців 

до півроку. Загальний борг з соціальних виплат і зарплат в Україні становить, за моєю оцінкою, 

понад 2 млрд грн. Можна також згадати і про скандали з розмитненням гуманітарної допомоги. 

Як виявилося, розмови про контрабанду були порожніми балачками. Просто у міністерстві 
довго не могли вирішити, хто буде займатися цією темою. Для розмитнення гуманітарної 
допомоги потрібен наказ міністра соцполітики, погоджений з іншими центральними органами 

виконавчої влади. 

- Зміни у структурі міністерства - це боротьба за посади чи за потоки бюджетних 

коштів? 

- Це бажання тримати всіх під контролем. І, звісно, це боротьба за кошти. Міністерство 

контролює не тільки свої підрозділи, але й структури Пенсійного фонду, Центру зайнятості, 
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бюджет яких разом з коштами інших фондів соціального страхування становить близько 270 

млрд грн. 

Цей величезний ресурс розподіляється чиновниками міністерства і фондами соцстраху 

фактично в "ручному режимі". А Верховна рада - орган, що затверджує державний бюджет 
України, - не має жодних повноважень ні щодо затвердження бюджетів фондів, ні щодо 

контролю за цільовим використанням коштів у них. Звичайно, такі кошти - це величезна 

спокуса для функціонерів Мінсоцполітики. 

- Якщо у Королевської такий вплив на систему, як ви кажете, тоді чому не 

відбуваються структурні зміни у Пенсійному фонді? 

- Наскільки мені відомо, вона пропонувала різні кандидатури на посаду глави фонду. 

Останньою була кандидатур Миколи Шамбіра, досвідченого фахівця міністерства, який працює 
директором пенсійного забезпечення та соцзахисту інвалідів міністерства. Однак його 

кандидатура також була відхилена. Підозрюю, що в процесі переговорів між урядом та 

Адміністрацією Президента. 

- А чому Азарову вигідно відхиляти кандидатури, які його влаштовують? Чому б не 

взяти "свою людину"? 

- Він добре знає ситуацію в Пенсійному фонді. Всі чудово розуміють, що Пенсійний 

фонд - один з органів влади, який безпосередньо впливає на 14 млн працюючих, що сплачують 

внески до нього, та на 13,5 млн пенсіонерів. Тобто діяльність ПФ охоплює 27-28 млн людей. 

Від фонду залежить добробут частини населення, а відтак - і перебування чиновників у владних 

кабінетах. 

Прем'єр розуміє, що таке Пенсійний фонд Зайчука. Але Азарову не зрозуміло, чим може 

стати Пенсійний фонд Королевської. Очевидно, він вважає завеликим ризиком віддавати цей 

інститут під контроль сторонній людині. Хоча, на мою думку, набагато більшим ризиком і для 

Азарова, і для Януковича було саме призначення Королевської на посаду міністра соціальної 
політики. 

- Зате Азаров погодив призначення на посаду голови Держслужби зайнятості Марину 

Лазебну, яка працювала начальником одного з департаментів міністерства і вважається 

людиною, наближеною до апарату Кабміну. 

- Так, вона ближча до апарату Кабміну, і, судячи з усього, призначена "за спиною" 

міністра. Проте, за моєю інформацією, Лазебна позбавлена будь-якої можливості проводити 

власну кадрову політику . Вона навіть не може призначити своїх заступників, затвердити 

структуру і сформувати апарат Держслужби зайнятості. 

Діяльність служби намагаються замкнути на себе радники міністра соцполітики. Це 
робить з керівника "англійську королеву", яка майже не впливає на процес. Жодне фінансове 

рішення без міністра та її оточення вона ухвалити не може. Майже рік пройшов з моменту 

створення президентом Державної служби зайнятості, а вона фактично так і не створена. ЇЇ 
діяльність повністю заблокована. Як наслідок, маємо численні факти заборгованості з виплати 

допомоги з безробіття людям. Сума такої заборгованості вже сягає 0,5 млрд грн. Це яскраве 

свідчення того, як безлад в одному органі влади впливає на виконання державою своїх 

соціальних зобов'язань. 

- Кажуть, в Азарова ще з часу його роботи віце-прем'єром є звичка віддавати доручення 

в обхід міністрів, напряму керівникам профільних відомств. Чи збереглася така система 

управління в соціальному секторі? 

- Так. Азаров - яскравий представник радянської школи управління. Він розуміє, які є 
способи обійти міністра і керувати структурами на свій розсуд. Саме така ситуація з 
керівництвом Пенсійного фонду. Із службою зайнятості інша ситуація: прем'єр-міністр може 

давати доручення його керівництву, але воно повністю обмежене в своїх діях. 

- У ЗМІ лунала інформація, що більша частина коштів фондів соцстраху розміщується 

в банку бізнесмена Дмитра Фірташа. Хто впливає на такі фінансові рішення? 
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- Фонди соціального страхування можуть розміщувати лише вільні кошти. Але основна 

проблема всіх фондів у тому, що вони працюють з великим дефіцитом, тобто зайвих коштів не 

мають. Але може відбуватися маніпуляція коштами. 

Приміром, бюджет фонду на випадок безробіття - близько 10 млрд грн. Рішення про 

розміщення "вільних" коштів у банку приймає правління, яке формується на тристоронній 

основі: влада, профспілки, роботодавці. Але ні для кого не секрет, що дві останні повністю 

контролює нинішня влада. 

Формально вибір банку - рішення колегіального органа. Саме під цим "прикриттям" і 
розцвітає корупція у фондах. 

Свого часу, у 2005 році, ми виявили, що вільні кошти фондів розміщувалися у певних 

банківських структурах під 4,5% на рік у гривні. Це при тому, що реальна ставка у цих банках 

починалася з 17-18% річних. 

"Крайніх" у таких рішеннях прокуратура не знайшла. Виконавчі дирекції фондів 

виконували "колективне рішення" правління. 

- З якими ризиками зіткнеться система соцстраху після набрання чинності законом, 

який передбачає переведення адміністрування єдиного соціального внеску до Міністерства 

доходів та зборів? 

- На жаль, навколо цього закону не було жодної ідеологічної дискусії. Партія регіонів та 

комуністи бездумно виконали бажання групи людей в уряді під умовною назвою "Сім'я" і 
передали їм в одноосібне керування всі державні фінансові потоки та кошти соціального 

страхування. 

Хлопці прагматично подумали: вони контролюють цілий бюджет, а 270 млрд грн 

системи соцстраху йдуть "мимо кассы". 

- Якщо керуватися цією логікою, то чому вони не захопили бюджет Пенсійного фонду? 

- Складно. Для цього потрібно захоплювати керівництво у Пенсійному фонді та ще у 

трьох фондах соцстраху, а для цього потрібно домовлятися з іншими сторонами, які 
знаходиться "в орбіті" Януковича. 

Однак мене як фахівця дуже турбує, що під цим рішенням нема жодного логічного 

підґрунтя. Система соціального страхування дуже проста: людина, сплачуючи страхові внески, 

у разі настання страхового випадку (пенсія, безробіття, захворювання) повинна автоматично 

отримати виплату. 

- Що зміниться після остаточного реформування системи адміністрування за новою 

ідеологією? 

- Між людиною і страховою організацією утворена "прокладка" у вигляді Міндоходів і 
зборів, через рахунок якого будуть проходити усі страхові виплати. І вже воно буде 

вирішувати: кому, як швидко і в яких пропорціях видавати кошти. 

Саме міністр буде вирішувати, куди спрямувати кошти: чи то на виплату допомоги з 
безробіття, чи то на чергове "покращення" дороги на Межигір'я чи Кончу-Заспу. 

- Або не видавати, направляючи, наприклад, необхідну частину коштів на покриття 

касових розривів. Це можливо? 

- Саме для цього і було вирішено змінити систему адміністрування соцвнеску. Щоб у 

разі потреби вирішувати інші принципові для влади питання. Уряд проігнорував досвід Росії, де 

аналогічний експеримент у системі адміністрування соціальних внесків призвів до народних 

протестів та урядових відставок. 

- Міністерство соцполітики довго сперечалося, але поступилося. Чому? 

- Я нічого не знаю про такі "сперечання" міністерства, і протестів міністра я не чув. 

Під час гарячих дебатів у Верховній раді з цього питання у мене склалося враження, що 

Наталя Юріївна була призначена на посаду міністра за здатність у певний момент опустити 

голову і промовчати, спостерігаючи з-під лоба, як руйнується система соціального страхування. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

16 

Позиція міністра у стилі "нічого не чую, нічого не бачу, нікому нічого не скажу" дорого 

обійдеться українським громадянам. 

- До чого призведе зміна моделі адміністрування внесків? 

- Вперше за останні 15 років ми бачимо реальні проблеми з усіма соціальними 

виплатами. 

Під час обговорення цього питання у сесійній залі ми (фракція "Удару". - ЕП) апелювали 

до представників Партії регіонів, особливо з шахтарських регіонів. 

Вони, напевно, вже забули стукіт шахтарських касок. Я нагадував їм, з чого починалися 

шахтарські страйки кінця 1980-х років. Тоді протести шахтарів через відсутність фінансування 

призвели до зміни не одного уряду. 

Я говорив про це спікеру Володимиру Рибаку: регресні виплати шахтарям - кошти 

фонду соціального страхування на випадок нещасного випадку на виробництві. 

Саме завдяки створенню такого фонду і введенню страхової системи в середині 1990-х 

років вдалося зняти напругу у шахтарських регіонах. А сьогодні ця працююча модель за 

ініціативи нинішнього уряду фактично зруйнована. 

Вже після голосування до мене підходило багато представників Партії регіонів, 

шокованих наполегливістю, з якою проштовхували через парламент відповідний законопроект. 
Вони чудово розуміють, чим все це може скінчитися для нинішньої влади, але, похиливши 

голови, все ж проголосували за це. 

- Що будете робити в такій ситуації? 

- Фракція УДАР буде ініціювати перегляд і скасування помилкових та антисоціальних 

рішень влади. Власне, ми це і робимо, подавши, наприклад, законопроект про скасування 

закону про утилізаційний збір. Так само ми вчинимо і щодо відновлення повноцінної роботи 

системи соціального страхування. 

Система, налагоджена за останні кілька років, недосконала. Безумовно, її треба 

модернізувати і боротися з корупцією у фондах. Проте це не означає, що всі кошти тепер 

потрібно проводити через "кишеню" міністра доходів і зборів. Соціальні кошти повинні 
спрямовуватися людям, а не "освоюватися" в кабінетах чиновників. 

- Яку роль відіграють Королевська та Азаров у цій системі? 

- Для мене очевидно, що міністр мала б виступати проти таких антисоціальних ідей. 

Якщо вона цього не робить, то або не розуміє, як працює система соціальних відносин, або 

особисто зацікавлена у результаті. Можливо, саме тому її і призначили на цю посаду, щоб вона 

не проявила активності в потрібний момент. 

- Чи можлива корупція при розподілі коштів соціальних фондів? 

- Можлива. По-перше, кошти можуть затримуватися на банківських рахунках, це 

маніпуляція, що межує з корупцією. По-друге - на етапі використання коштів, коли страхові 
фонди спрямовують мільярдні ресурси на власні адміністративні видатки. 

Мова йде про будівництво офісів, закупівлю та установку комп'ютерних програм. 

Зверніть увагу: в будь-якому райцентрі найкращі приміщення, із сучасним євроремонтом та 

комп'ютерами, - у податкової служби та центрів зайнятості. 

Українці потерпають від безробіття, від 3 до 5 млн громадян шукають кращого життя за 

кордоном, а в центрах зайнятості - шикарні ремонти і сучасна техніка. 

- Правда, що зона для корупції і торгу - це 10% річного обороту фондів? 

- У різних ЗМІ лунають різні цифри "відкатів" у системі соцстраху, залежно від фонду, 

обсягів і напрямків фінансування. 

Протягом останнього тижня в інтернеті з'явилася низка публікацій, які розписують 

"діяльність" нового менеджменту міністерства. У цих публікаціях виписано все: від конкретних 

прізвищ учасників корупційних схем і до конкретних сум. 

- Як вирішується питання розподілу фінансових потоків не для населення, а на закупівлю 

меблів і техніки? Що впливає на прийняття рішення? 
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- Повторюся: це рішення трьох сторін. Сьогодні, власне, навіть двох. Сторони, яку 

представляє уряд в особі міністра соцполітики, і сторони роботодавців, яка також лояльна до 

уряду (представлена Федерацією роботодавців України, яку очолює Дмитро Фірташ. - ЕП). 

- Тобто Азаров тут не має своєї частки? 

- Думаю, в Азарова є інші можливості, ніж вовтузитися у грошах соціального 

страхування. 

Для нього важлива працездатність структури, яка б надавала послуги населенню. Це 
пов'язано не стільки з фінансовими, скільки з політичними ризиками. Завал Пенсійного фонду 

призведе до передбачуваних наслідків і для Азарова, і для Януковича. 

Виникає логічне запитання: як Королевська із своєю яскраво вираженою зацікавленістю 

до бізнесу на державній посаді та нинішніх відвертих провалах у роботі планує розвивати свою 

політичну кар'єру? 

- А ви вважаєте це можливим після руху "Я маю мрію"? 

- Я в політиці з 1989 року і розумію, що після провальної передвиборної кампанії та 

"зміни іміджу" Королевської, коли вона, грубо кажучи, найнялася на роботу до політичних 

опонентів, шансів на світлу політичну перспективу в неї - жодних. 

Проте є особисті амбіції та їх підігрівання власною командою.  Вона тішиться надією, 

що колись стане серйозним, видатним політиком, хоча, як на мене, вона обрала не найкращу 

сферу задля реалізації цих планів. Гадаю, найближчим часом Наталю Королевську чекає гучна 

відставка. 

Я переконаний що навіть нинішній президент не додумається призначити главою 

Мінфіну, приміром, вчителя фізкультури - за всієї поваги до цієї професії. Чому ж він призначає 
на відповідальну посаду соціального міністра будь-кого? 

- Можемо не погодитися. У багатьох країнах на посаду міністра соціальної політики 

призначають жінок, до речі, часто з непрофільною освітою. Саме жінкам притаманні такі 

якості як турбота, чуйність та опіка. Тому вони більш ефективні на посаді соціального 

міністра. 

- Для мене як професіонала питання гендерної рівності не суперечить питанням 

професіоналізму. Так, жінок у владі повинно бути більше, але професійних, таких, що знають 

тематику. Питання не в тому,  хто має бути міністром - чоловік чи жінка. Мене цікавить 

обізнаність та фаховість претендента на посаду. 

Міністр не має часу для "розкачки". Люди не можуть чекати, поки міністр буде вчитися 

на своїй посаді. Вони хочуть бачити конкретні рішення та ініціативи, які можуть реально 

покращити життя українців. 

А що ми бачимо зараз? Суцільний негатив та повну бездіяльність. 

http://www.epravda.com.ua/rus/publications/2013/10/28/400519/ 

Парламент абсурда: простои, подставы и внутренние разборки  

ForUm 

Прошедшая парламентская пленарная неделя была богата скандалами и скромна 

коэффициентом полезного действия. Депутаты больше ждали, о чем в кабинете главы ВРУ 

договорятся лидеры парламентских фракций, чем рассматривали законопроекты. Эта неделя 

также может войти в историю за счет бесконечных провальных попыток принять повестку дня 

и отделения одной фракции от оппозиционной тройки. Что сделали или, скорее, натворили 

депутаты с 22 по 25 октября. 

Планы на пленарную неделю у депутатов были грандиозные. Они бойко обсуждали их 

на согласительном совете, но вот утвердить смогли раза так с десятого. А в первый пленарный 

день – вторник 22 октября – парламентом не было принято ни одного решения. И утреннее и 

вечернее заседания были закрыты досрочно. Выйти на утверждение плана работы ВР смогла 

только в среду – и… технический вопрос стал настоящей топ-новостью. 
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И вот, казалось, четверг, который в ВР называют рыбным днем, точно уж будет 

результативным. И стал! Правда, не в связи с принятием «горящего» законодательства, 
например по лечению заключенных за рубежом, открывающего путь в Германию экс-премьеру 

Юлии Тимошенко, а благодаря внесению изменений в Налоговый кодекс. Трибуна ВР вновь 

оказалась заблокированной. 

Не подумайте, что наши парламентарии так сильно разволновались из-за 

усовершенствования налогового законодательства. Отнюдь. Просто, в «УДАРе» посчитали: 

норма проекта закона №2054а (если человек имеет право постоянного проживания на 

территории иностранного государства, он считается не проживающим в Украине) направлена 

против ее лидера Виталия Кличко, долгое время проживавшего в Германии. Блокада 

парламентской трибуны не помешала принятию законопроекта в целом, а вот заседание снова 

пришлось закрыть раньше времени. 

«Вечерка» в четверг началась на полчаса позже, поскольку лидеры фракций снова 

советовались в кабинете у Владимира Рыбака. Но журналистов без новостей не оставили: 

создали интригу и объявили о старте президентской избирательной кампании. 

Автором интересной ситуации стал глава фракции «Батькивщина» Арсений Яценюк. Он 

пытался убедить всех, что норму, позволяющую снять с президентских выборов побратима по 

оппозиции Виталия Кличко, внес вовсе не его соратник по оппозиции Игорь Бриченко, а все это 

происки власти, пожелавшей его, Арсения Петровича, руками сделать грязное дело. И сам 

автор поправки вышел на трибуну, заявляя: я не я, и хата не моя. Чем больше было слов о 

фальшивой стенограмме и т.п., тем больше верилось словам председателя комитета по 

вопросам налоговой и таможенной политики Виталия Хомутынника, заявившего о готовности 

пройти экспертизы и допросы – дабы доказать подлинность авторства. 

Точку в споре поставил Виталий Кличко. Он с трибуны ВР напомнил: «Да, я имею вид 

на жительство в Германии. Я честно сказал об этом СМИ», и тут же заявил – идет в 

президенты. 

На фоне всех этих перипетий пятница в парламенте была блеклой. Единственное, что 

Яценюку удалось, так это не на шутку разозлить главу ВР, обвинив его в растрате госсредств на 

авиаперелеты. «Я никуда не летаю, а если летаю, то за свои деньги. И больше не врите людям, я 

с вами тут сижу, а не летаю», – возмутился Рыбак, и… поручил аппарату ВР подготовить 

информацию о том, сколько средств он и Арсений Яценюк, будучи спикером парламента, 

потратили на авиаперелеты. 

Пока депутаты досиживали пятничное заседание, кое-как нажимая на кнопки и ругаясь с 

первым вице-спикером Игорем Калетником, глава парламента держал ответ перед главами 

дипломатических миссий стран ЕС в Украине. 

Рыбак заявил послам, что изменения в Налоговый кодекс были внесены с учетом 

изучения европейского законодательства. Кроме того, он заверил евродипломатов в решении 

всех заданий ЕС до саммита в Вильнюсе, хотя и посетовал на сложности в вопросе Юлии 

Тимошенко. 

Спикер подчеркнул, что Президент Украины просит парламент найти консенсус по 

данному вопросу и принять законодательство. А также обратился к дипломатам с просьбой 

проинформировать свои правительства о ситуации, сложившейся в парламенте Украины в 

связи с блокированием оппозицией стопроцентного выполнения еврозаданий. 

Вот и все, что родилось на этой неделе в ВР. Если учесть, что КПД – это характеристика 
эффективности системы в отношении преобразования или передачи энергии, то понятно: 

истратили больше, чем получили. Тут невольно задаешься вопросом: а может и вправду 

парламенту нужно работать, голосуя только раз в неделю, как это раньше предлагали 

регионалы? 

Руководство фракции и профильного комитета говорят – это не выход, по крайней мере 

пока. Так, глава Регламентного комитета Владимир Макеенко сообщил ForUm'у, что сейчас в 

повестке нет вопроса о введении одного дня для голосования. «Украине нужно принять очень 

много евроинтеграционных законов. Кроме того, бюджет нужно принимать и многое другое. И 
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за один день голосования мы физически не успеем все рассмотреть. А поднять КПД парламента 

можно качественным составом – для этого нужно грамотно составить избирательные списки, не 

по преданности и спортивным достижениям. Если депутат работал в парламенте несколько 

созывов, это не значит, что он засиделся и его нужно выгонять, заводить новых, которые часто 

не видят, что подписывают, как в случае с внесением изменений в Налоговый кодекс. 

Нардеп от ВО «Батькивщина» Игорь Бриченко внес 31 изменение в Налоговый кодекс! 

Это какое же надо иметь образование! Финансовое, экономическое, юридическое! Какой 

практический опыт работы нужно иметь с Налоговым кодексом в министерствах и ведомствах, 

серьезных банковских структурах! Я никого не хочу обидеть, но посмотрите биографию этого 

депутата (общее среднее образование, тракторист-машинист. – Авт.). А куда девались опытные 

оппозиционные политики Тарас Стецькив, Игорь Грынив, Владимир Филенко? Так нет же! 

Набрали своих, а поскольку в парламенте шестого созыва было много драк – «боевые отряды» 

тех, кто должен толкаться, драться и т.п. Вот вам и КПД». 

Макеенко подчеркнул, что пока нет оснований ставить крест на евростремлениях, 

поскольку если профильный комитет по вопросам законодательного обеспечения 

правоохранительной деятельности не рассмотрит законопроекты, фракция Партии регионов 

будет настаивать на вынесении их в зал без решения комитета. 

В то же время он отметил, что время идет, а решение нужно принять до Вильнюсского 

саммита. «К сожалению, не было решения комитета по законопроектам Мищенко и Лабунской. 

Мы пошли навстречу, дождались их законопроекта. Напомню, он уже был, но его отзывали. 

Игра понятна: кричат «Юле – волю», а сами думают «не дай Бог». Представьте себе, Юлия 

Тимошенко уезжает в Берлин. Что она сделает первым делом? Скажет: оппозиция – ко мне. Но 

разговор будет не такой, как в Харькове, мол, как дела, а – где мои депутаты, почему они не в 

парламенте, почему их не было в списках?» – прогнозирует депутат. 

К тому же, по словам Макеенко, руководителям оппозиции придется ответить 

Тимошенко, как в списки и парламент попали бизнесмены, те люди, которые ушли из фракции, 

и где материальное поощрение от них. «А после этого встанет вопрос: кто у них лидер? А ответ 
очевиден», – заявил он. 

А вот глава фракции ПР Александр Ефремов рассказал ForUm'у, что причина низкой 

эффективности работы парламента не в графике, а в преждевременном старте президентской 

гонки. «Если у нас в зале от оппозиции до десятка кандидатов в президенты – естественно, это 

не работа, а чистый популизм. 

Если честно, то у нас нет особой необходимости менять Регламент. Если наши коллеги 

из оппозиции не хотят работать, то это их проблемы. Мы работать будем. И в то время, когда 
нам надо организовать голосование, мы собираем достаточное количество депутатов». 

Остается надеяться, что парламентская неделя 22-25 октября все же не войдет, а уйдет в 

историю. Что парламентарии из всех фракций и политсил поставят интересы страны выше 

своих, Юлия Владимировна уедет лечиться, а саммит в Вильнюсе станет началом пути, а не 

глухой стеной, о которую разобьются пусть слишком оптимистичные, но такие перспективные 

евро-мечты. 

http://www.for-ua.com/analytics/2013/10/28/080000.html 

Блоги 

Андрій Іллєнко: «В Міністерстві внутрішніх справ висять портрети маніяків»  

glavkom 

«При виході з будівлі один з депутатів зірвав портрет одного з міністрів внутрішніх 

справ» - цитата з офіційного прес-релізу МВС за результатами вчорашньої акції. 

МВС чомусь «забуло» вказати, портрет якого саме міністра. Соромно, напевно. Бо мова 

йде ні про кого іншого, як про Всєволода Аполлоновіча Баліцкого - комісара державної безпеки 
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1-го рангу, наркома внутрішніх справ УРСР у 1934-1937 роках. Але особливою віхою насиченої 
біографії цього садиста і ката було те, що у листопаді 1932 року Баліцкій був направлений 

особливоуповноваженим ОГПУ в Україну, із завданням «безумовно виконати план 

хлібозаготівель». Тобто цей виродок - прямий організатор Голодомору 1932-33 років. Визнаний 

таким судом незалежної України. 

У 1937 році його товаріщі-комуністи розстріляли, як скаженого пса. Виконав свою 

криваву роль ката - будь добрий сам топай у залитий кров`ю розстрільний підвал. У 1937 році 
багато розстріляли комуністичних катів, які самі потрапили під жерна системи, ними ж 

створеної. Нове покоління катів розстрілювали старе покоління. Але потім більшість з 
розстріляних комуністів «реабілітували». Але Баліцкій так і не був реабілітований. Занадто 

кривава курва. Навіть для комуністів. Як кажуть, «бил ізгнан із Гєстапо за особую жестокость». 

Це саме той випадок. 

Так от, портрет цього офіційно визнаного судом злочинця, винного у злочині геноциду, 

висить на парадній прохідній МВС незалежної України. Точніше - висів. Поки там не пройшли 

свободівці. І ніхто його не крав, не треба брехати. Портрет Баліцкого спокійно собі валявся 

розбитий під ногами. 

Хтось скаже - це все не важливо. Символи там, ідеологія. «Какая разніца», коротше 

кажучи. Для тих, хто так вважає. Ось вам приклад - віддаєте ви свою дитину в дитячий садок. 

Заходите в кабінет до директора садочку, а у нього на стіні над робочим столом - портрет 

маніяка Чікатіло. Віддали би дитину в такий садочок? Чи «какая разінца»? 

А тут же ж те саме! Заходимо ми, українці, до міністерства внутрішніх справ України. І 
там на почесному місці - портрет маніяка Баліцкого, винного у смерті мільйонів українців. 

Мого прадіда, приміром. «Какая разніца»? Якщо різниці нема, тоді чому дивуватися, що замість 

охороняти закон та права громадян, міліція робить все навпаки. Проводять політичні репресії 
проти українських патріотів. Вони ж рівняються на таких, як Баліцкій! Чому ще вони в них 

навчаться? 

http://glavcom.ua/articles/14981.html 

Сергій Каплін: «Мне сожгут автомобиль!»  

lb.ua 

Сегодня получил очередную угрозу в свой адрес. Вот так меня поздравили с годовщиной 

моей победы на выборах в парламент. Сразу хочу предупредить что автомобиль в кредите и 

застрахован, еще оборудован газовой установкой, поэтому поджигателям рекомендую 

придерживаться техники безопасности, - что б этот поджег не стал для них последним в жизни. 

Злоумышленники пробуют свои силы в деле запугивания Сергея Каплина. Дело 

бесперспективное. Безусловно, смешного тут мало: пару недель назад сожгли автомобиль 

моему помощнику Игорю Лебедыку, полгода назад избили моего юриста Егора Мкртчяна. Мы 

живем в состоянии войны и борьбы уже год. Угрозы получаем еженедельно. Когда «почта» 

опаздывает – скучаем. 

Но я бы хотел поговорить о другом. Год назад, за недельку до выборов, я на одной из 
встреч «развил» дискуссию об основных угрозах для страны. Начал ее один мой просвещенный 

избиратель, который читал мой блог «Украина без ГМО: без грабителей, мажоров и 

олигархов». Он же и предложил мне написать не блог, а увесистую работу, - трилогию об этих 

трех составляющих. Предложил начать с конца, с олигархов. 

Честно говоря, парламентский процесс накрыл меня с головой, приходилось очень много 

ездить, учиться, создавать. Но мой любимый избиратель не дал этой идее потеряться в среди 

суетливых парламентских забот . И я все-таки взялся за дело. Так родилась книга об угрозах 

национальной олигархии под названием ФиртАШИЗМ. Остался месяц редакционной работы, и 

вы ее увидите. Потом, будут написаны две остальные части трилогии. «Вы продолжаете дело 

Тимошенко, ведь именно она боролась против этого…» - сказала мне старушка из Полтавы, 

которой я зачитывал пару страниц моей работы. 
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Не знаю, на счет ее дела, но по моему глубокому убеждению, мы много потеряли из-за 

Фирташей, Жеваго, Суркисов, Коломойских и так далее. Они привили стране практику 

политической коррупции, коррупции в экономике. Каждый из них «профессиональное 

ничтожество». Никто не построил системного бизнеса, ничего не придумал и не изобрел. Их 

главное занятие – тереться возле тела то одного, то другого Президента или премьера. Есть у 

меня надежда, что ВФЯ – последнее тело, к которому они будут допущены. Их ключевой закон 

бизнеса: отжать-продать-отжать. 

Что значит угроза ФиртАШИЗМА для украинской экономики? Это 80 миллиардов 

гривен, которые крадутся ежегодно на тендерных закупках, 16 миллиардов, украденных у НАК 

Нефтегаз, и десятки миллиардов которые зарабатывались и зарабатываются на газовых схемах 

при его импорте в Украину и добыче на ее территории. Это миллиарды гривен неуплаченных 

налогов и неполученных доходов в бюджет после «честной» приватизации предприятий, 

всевозможных облгазов и так далее. Это строительство «с плеча» ГОКа в Полтавской области 

вразвес с позицией 95% жителей соседнего Кременчуга, строительства на останках родителей 

тысяч селян Кременчугского района. Онкоугрозы в этом регионе беспрецедентно зашкаливает. 
Что будет завтра и «…есть ли жизни после ГОКа» – никто не знает. Продолжать можно 

бесконечно: нарушение прав трудовых коллективов, геноцид на системными составляющими 

украинской промышленности: сначала останавливает КрАЗ молодое дарование Жеваго, потом 

целую химическую отрасль его старший товарищ Фирташ. 

И все это на фоне дефицита пенсионного фонда всего в 65 миллиардов, 10-миллиардного 

долга правительства перед детьми войны, 1 миллиарда 170 миллионного долга по зарплатам, и 

2 миллиардному социальному кассовому разрыву в бюджете страны. Что б сэкономить 40 

миллионов закрывают 144 школы и выгоняют на улицу 1500 учителей, еще за год изничтожено 

более 100 больниц и почти 50 000-ую армию медперсонала и врачей. 

Так и хочется спросить Азарова или Януковича: а когда же будем сокращать олигархов? 

Моя книга именно об этом, об, мягко говоря, оптимизации их участия в государственной 

политике, в экономике и просто жизни простых людей. Мысли, законодательные инициативы, 

своеобразный справочник по техники безопасности для бедующей власти, безопасности от 

опасного ФиртАШИЗМА и ФиртАШИСТОВ. 

http://blogs.lb.ua/sergiy_kaplin/236494_sozhgut_avtomobil.html 

Анатолій Гриценко: «Це вже метастази раку. Морального...»  

pravda.com.ua 

На підтримку нещодавно затриманого "кримінального авторитета Анісіма" (так його 

назвало МВС), а простіше по-їхньому – "смотрящєго", несподівано, а може й сподівано, подав 

свій голос... архієпіскоп Запорізький і Мелітопольський Лука (УПЦ Московського патріархату). 

Владика довго перелічує благодійні проекти "авторитетного" підприємця Анісімова, 

спрямовані на підтримку Церкви. 

Своє архіпастирське звернення до людей високий церковний чин завершує не менш 

високими словами (цитую): "Православная Церковь глубоко признательна бизнесмену Евгению 

Анисимову за благодеяния, направленные на развитие и укрепление духовности в нашем Богом 

спасаемом регионе". 

Мабуть, за задумом архієпископа, найбільше зігріти душу прихожан УПЦ-МП має саме 

отой наголос владики на "укреплении духовности", у поєднанні з такою величною постаттю 

"смотрящєго"... 

Що тут сказати? Моральна деградація. Повна. Це вже метастази, четверта стадія раку. 

Морального... 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/grytsenko/526e7a980c156/ 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

22 

Телебачення і радіомовлення 

Депутати вирішили боротися з небезпечними новобудовами  

ICTV, Факти 

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Депутати вирішили боротися з небезпечними новобудовами. 

Адже останнім часом ще навіть не заселені вони спалахують на очах. У зданих помешканнях 

іноді навіть не працює каналізація. Причина у тому, що забудовники просто не хочуть 

витрачати грошей на якісні матеріали, і використовують дешеві. Аби цього не було, у Раді 
готують спеціальний закон. Дивіться цей сюжет у другій частині випуску. 

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Ми повертаємося до теми неякісних будівництв. Нагадаю, 

депутати вирішили боротися з такими новобудовами. 

Кореспондент: Новобудови красиві лише на картинці, але кожна з них може бути із 
сюрпризом. В будинку на Челнокова в Севастополі каналізація не працює. Тому до вітру 

доводиться ходити на вулицю. 

Володимир КОЗЛОВСЬКИЙ, мешканець новобудови: "Нет ни подвалов, ни 

коммуникаций. Все зарыли в землю. Тупо зарыли в землю. Вы ж видели как оно там все 

сделано. А его подавило, все раздавило трубы". 

Кореспондент: Жахіття пережили власники багатоповерхівки у Донецьку. Їх будинок 

горів, як смолоскип. Пластик зайнявся. Обійшлося без жертв, бо висотка не заселена. Тепер 

власники бояться заселяти квартири. 

Микола КОСЯЧЕНКО, власник квартири у новобудові: "Мы опасаемся, что если дом 

будет отделан такими же материалами, как были использованы раньше, он может загореться 

снова". 

Кореспондент: Поряд - такий же будинок і той само облицювальний пластик. 

Будівельники вже почали його міняти. 

Олександр МУРАВЕЦЬ, власник квартири у новобудові: "На сколько у нас информация. 

Что вот достраивающаяся часть дома, вроде будет применяться материал, который уже не такой 

горючей, или может быть не горючий". 

Кореспондент: Висотки горять не лише в Донецьку. У Києві кілька разів горіла будівля 

на Шулявці. Усе через неякісний утеплювач. Будівельні матеріали на вогонь перевіряють у 

спеціальному інституті. Кажуть, випробування полум’ям проходить лише половина 

будматеріалів. 

Олександр ДОБРОСТАН, заступник начальника науково-виробничого центру: "Є погані, 
х хороші. Треба випробування проводити. Не можна сказати однозначно, що він зразу і 
поганий. Треба провести випробування, і його класифікувати, згідно з класифікацією 

Державних будівельних норм". 

Кореспондент: При нас перевіряють утеплювач. Випробування проходить матеріал, який 

не горить самостійно. Тоді ним можна утеплювати до дев’ятого поверху. А вище - лише не 

горючі матеріали. Це звичайний утеплювач. Під час горіння він виділяє шкідливі речовини. 

Людині, яка намагається втекти з палаючого приміщення, достатньо подихати випарами 5 

секунд, і в неї можуть відмовити ноги. В Інституті цивільного захисту розробили утеплювач, 

який не виділяє шкідливих речовин і навіть не горить. 

Чоловік: "Он не потеряет ни массу, ничего. Он практически сразу же начнет отталкивать 

пламя". 

Кореспондент: Донецька компанія-забудовник, чий будинок обгорів, від коментарів 

відмовляється. Так само, як і в Севастополі. Немає надії і на контролюючі органи. Вони 

будівельникам вірять на слово. 

Дмитро КОЗЛОВ, керівник інспекції Державного архітектурно-будівельного контролю 

Севастополя: "Проверки такие проводятся выборочно. Проверки называются достоверности 

данных, указанных, в декларации". 
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Кореспондент: За брак та використання неякісних матеріалів забудовнику доведеться 

відповідати. Уряд запропонував парламенту посилити вимоги до якості матеріалів. 

Спірідон КІЛІНКАРОВ, голова Комітету Верховної Ради з питань будівництва: "Там 

может быть и уголовная ответственность. Потому что это нанесение материального ущерба, в 

том числе и в достаточно крупных размерах". 

Кореспондент: Законопроект Про посилення відповідальності будівельників профільний 

комітет планує розглянути у листопаді і рекомендуватиме ухвалити його якнайшвидше. Поки 

не згоріла ще якась новобудова. 

Пенсії за жовтень в Україні виплатять вчасно та в повному обсязі  
БТБ, Новини  

Ігор ПУПКО, ведучий: Пенсії за жовтень в Україні виплатять вчасно та в повному 

обсязі. У цьому запевнив директор Департаменту пенсійного забезпечення та соцзахисту 

інвалідів Міністерства соцполітики, Микола Шамбір. За його словами вже 25 жовтня відповідно 

до графіка, Пенсійний фонд завершив фінансування відділенню Укрпошти, і установ банків. 

Урядовець також додав, що у відомстві проводять щоденний моніторинг надходження коштів, 

та виплат. Цей процес перебуває під особистим контролем міністра Наталії Королевської. 

Кокс сподівається на вирішення справи Тимошенко до саміту у Вільнюсі  
5 канал, Час новин  

Артем ОВДІЄНКО, ведучий: Пет Кокс сподівається на вирішення справи Тимошенко 

іще до саміту у Вільнюсі. Про таке він заявив під час виступу на Конференції комітетів 

парламентів держав-членів ЄС, - повідомили у прес-службі "Батьківщини". Спецпредставник 

Європарламенту не втрачає надії знайти взаємоприйнятний шлях вирішення справи колишньої 
прем’єрки, який би дозволив звільнити Юлію Тимошенко та дати можливість лікуватися за 

кордоном, - підкреслив він. Нагадаємо, Пет Кокс разом із Кваснєвським очолює спеціальну 

моніторингову місію Європарламенту зі спостереження за розглядом справи Тимошенко. Місія 

Європарламенту працює з червня 2012 року, новий триденний візит Кокса-Кваснєвського до 

України запланований на завтра. 

Опозиційні депутати закидають МОЗ штучне завищення цін на автомобілі швидкої 
допомоги 

Ігор ТАТАРЧУК, ведучий: Штучне завищення цін під час закупівлі автомобілів швидкої 
допомоги закидають депутати від опозиції Міністерству охорони здоров'я. Тепер триває 
оголошення пропозицій від учасників тендерів. Їх тепер понад десять. Хто саме пропонує 
машини і за якими цінами - оголосять на сайті відомства ввечері. Остаточне рішення комісія 

ухвалить за три тижні. Відомо, що мають закупити майже півтори тисячі машин швидкої. 
Також до будинку відомства прийшли кілька десятків політичних активістів, виступали, бо 

підозрюють розкрадання бюджетних коштів під час торгів. Свою позицію щодо цього вони 

висловили закодуванням помідорами портрета чільника МОЗу Раїси Богатирьової. 

Максим БУРБАК, народний депутат, ВО "Батьківщина": "Ми порахували, скільки може 

бути середня вартість і скільки на цьому тендері може бути різниця. Ми порахували, що 

можливі зловживання – біля 200 мільйонів гривень, тобто ціни завищені десь на 15%". 

Ігор ТАТАРЧУК, ведучий: У МОЗі ці закиди опозиціонерів не на камеру спростовують. 

Кажуть, що офіційну відповідь зможуть дати лише після закінчення тендера. 

"Свободовцы" выломали дверь в здании МВД Украины  

Интер, Подробности 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Здание МВД Украины атаковали "Свободовцы". 

Вместе со своим лидером они требовали встречи с министром Захарченко. Утверждают - 
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милиция преследует их активистов. Вошли "свободовцы" через центральный вход, смяв охрану 

и выломав дверь. Министра в рабочем кабинете депутаты не застали - Захарченко был в 

отъезде, а с его замом Ратушняком встретиться отказались. На прощание же сорвали со стенда 

портрет Всеволода Балицкого, наркома внутренних дел УССР. 

Андрей МОХНИК, депутат фракции "Свобода": "Зірвав портрет Всеволода Бадицького, 

розтоптав його, тому що ця людина була уповноваженим по хлібозаготівлям в 1932 році. Це 

прямий винуватець голодомору". 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Милиция уже обратилась в прокуратуру с просьбой 

дать оценку поведению "свободовцев". 

Минздрав собирается закупить новые машины скорой помощи 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Торги и машины. Министерство здравоохранения 

объявило участников торгов на закупку машин "скорой помощи". В тендерных перипетиях - 

разбиралась Инна Жмуд. 

Инна ЖМУД, корреспондент: Чтобы эта машина вместо скорой помощи не привезла 

скорую смерть, водители под ней круглосуточно. А фельдшеры буквально молятся за пациента. 
Случись что серьезное, помочь ему вряд ли смогут. 

Федор БИЛЫК, фельдшер: "Кардіограф, аппарат дихальний, те що найнеобхідніше то є, 
а інше будемо дивиться як". 

Инна ЖМУД, корреспондент: На обновление "скорого" автопарка, государство 

выделило почти миллиард гривен. А это полторы тысячи машин. Объявили торги. На площадке 

перед Минздравом участники тендера выставили свое добро и нахваливают. 

Виктор КОВАЛЕНКО, участник торгов: "Все, что есть внутри соответствует ДСТУ, 

которое было разработано и утверждено Министерством здравоохранения". 

Инна ЖМУД, корреспондент: О начинке говорят неспроста. Две тысячи девятый год. 

Для сельской медицины правительство закупило тысячу автомобилей "Опель Комбо". 

Совершенно бесполезных. Внутри даже положить пациента не на что было. Такой оплошности, 

обещают чиновники, не допустят. Оценив, что вопрос, а где про скорые помощи, может вызвать 

большой резонанс в обществе, Минздрав решил перестраховаться. На улице разместили 

телевизор с онлайн-трансляцией. Торги переносили четыре раза. Участники не успевали 

подготовить документы. Но депутаты увидели в этом скрытый умысел. Уверяют - победитель 

уже известен. И показывают смс-сообщение, которое попало им в руки. В Минздраве парируют 

- это ложь. Представитель предприятия "Практика" от комментариев отказался. Скептики же 

продолжают гадать, какими могут быть махинации во время торгов. И цены, говорят, могут 

завысить, а это деньги налогоплательщиков, и в сговор вступить. 

Анатолий ДЫРИВ, председатель временной следственной комиссии по расследованию 

деятельности Минздрава: "Можливо таке, що одна з компаній, яка приймає участь в тендері, 
виграє, а потім передасть субпідряднику - іншій компанії". 

Александр ТОЛСТАНОВ, заместитель министра здравоохранения: "Автомобіль, який 

буде їздити по Хрещатику, або в Івано-франківську - він буде мати абсолютно однакове 

обладнання і абсолютно однакове оснащення". 

Инна ЖМУД, корреспондент: Победители станут известны через 20 дней. Но в 

Черкасской области, продолжая прикручивать гайки, переживают - если в области и заменят, то 

до села авто доедут вряд ли. 

Представники Всеукраїнського об’єднання "Свобода" спробували захопити 

Міністерство внутрішніх справ  

ТВі, Сьогодні 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Від мирної акції до штурму. Сьогодні представники 

Всеукраїнського об’єднання "Свобода" спробували захопити Міністерство внутрішніх справ. 
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Більше сотні людей на чолі з народними депутатами виламали двері відомства і прорвалися 

всередину будівлі. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: "Свободівці" пішли на штурм після того, як їх не 

пустили на прохідну. Активісти вимагали припинити переслідування побратимів і хотіли 

почути відповідь особисто від головного міліціонера країни – міністра Віталія Захарченка. На 

місці події побувала наша колега Ксенія Веркалець. Ксеніє, вітаємо. Розповідай подробиці. 

Ксенія ВЕРКАЛЕЦЬ, кореспондент: Добрий вечір, колеги. І справді, мирний пікет, який 

зранку планували провести представники "Свободи", перетворився у штурм. Активісти 

прийшли до міністра Віталія Захарченка із вимогою припинити терор та переслідування 

націоналістів. "Свободівці" вимагали, щоб до них вийшов сам очільник відомства. Коли міністр 

так і не з’явився, намагались пройти у його приймальню. Активістів не пускали. Вони вдались 

до радикальних дій. Представники політичної сили на чолі з народними депутатами винесли 

двері з будівлі відомства. Народні депутати прорвались всередину, решта залишились чекати на 

вулиці. Міліціонери хутко зметикували, що людей не зупинять ані паркани, ані зачинені двері, і 
виставили живий ланцюг із бійців спецпідрозділу "Беркут". 

Сергій БУРЛАКОВ, начальник управління зв’язків із громадськістю МВС України: 

"Відбувалося все на початку, принаймні, мирно, але зараз ви бачите, що певні дії відбулися, 

яким оцінку вже буде надавати слідство правове. Взагалі по державі мільйон чотириста тисяч 

кримінальних проваджень, і нам неважливо, які там партійні кольори представляє та чи інша 

людина, тому що ми повинні розслідувати, реагувати на заяви громадян для того, щоб вони 

почувалися безпечно". 

Ксенія ВЕРКАЛЕЦЬ, кореспондент: Зранку під стінами МВС зібрались кількасот 

націоналістів. Із собою вони принесли фото своїх побратимів, проти яких правоохоронці 
застосовують переслідування. Нині щонайменше двадцять "свободівців" знаходяться під 

слідством або вже отримали вироки. Усі кримінальні справи активісти вважають 

сфабрикованими, а дії правоохоронців називають психологічним тиском і фізичним 

переслідуванням. Так, проти активіста Сергія Бондаря порушили одразу дві кримінальні 
справи. Днями на хлопця одягли електронний браслет та посадили під домашній арешт. 

Сергій БОНДАР, активіст ВО "Свобода": "Проти мене була порушена справа за захист 

людей 18 травня на вулиці Житомирській від "тітушок". Тобто нам зараз інкримінують побиття 

"тітушок" цих і зламаний білетер на суму близько 30 тисяч гривень. І, власне, другою справою 

стала абсолютно фіктивна і більш навіть видумана, ніж перша, це справа по руйнації 
пам’ятника, ідола Леніну у Полтавській області". 

Андрій ІЛЛЄНКО, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Це кримінальні справи 

про протистояння "тітушкам" 18 травня. Це кримінальна права про так звані сніжки і сніговий 

тероризм під Верховною Радою 2 квітня. Тобто це є цілий комплекс кримінальних справ, які всі 
є сфабриковані, всі є абсолютно бездоказовими". 

Ксенія ВЕРКАЛЕЦЬ, кореспондент: Міністра Захарченка на місці не було. Нардепів 

прийняв його заступник Віктор Ратушняк, який був не в курсі справ і не зміг відповідати перед 

парламентарями. Дати спокій Захарченку "свободівці" не збираються і чекають його зі звітом 

уже у Верховній Раді на годині уряду вже наступного тижня. 

Олег ТЯГНИБОК, голова фракції ВО "Свобода" у ВР: "Вони навіть собі не 

усвідомлюють, що такими своїми діями вони провокують підняття людей на протест. І вони ж 

самі визнають, що якщо на вулиці тисяча людей, то вони можуть силами спецпідрозділів 

розігнати їх. Але коли на вулиці буде десять тисяч людей і більше, навіть вони усіма своїми 

спецзасобами і можливостями абсолютно нічого не можуть зробити". 

Ксенія ВЕРКАЛЕЦЬ, кореспондент: Минулого пленарного тижня ані міністр 

Захарченко, ані Микола Азаров на очі парламентарям не з’явились. Цікаво, чи прийдуть 

наступного тижня. А от щодо самих правоохоронців, то вони збираються жалітись на народних 

депутатів і на представників активістів "Свободи" до прокуратури. Колеги? 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Ксеніє, а з чим представники "Свободи" пов’язують дії 
правоохоронців, які саме активісти називають переслідуваннями і репресіями? 
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Ксенія ВЕРКАЛЕЦЬ, кореспондент: Справа не лише в політиці, а й в тому, що активісти 

від "Свободи" демонструють активну громадянську позицію. За їхніми словами, вони постійно 

в епіцентрі подій. Це і рейдерські захоплення, і незаконні забудови. Вони скрізь і скрізь перші. І 
саме зі своєю активною позицією вони і пов’язують такі дії правоохоронців, які самі активісти 

розслідують як переслідування і як тиск. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Дякуємо, Ксеніє. Це була Ксенія Веркалець, яка 
розповіла про пікетування Міністерства внутрішніх справ "свободівцями". 

Главная новость украинского интернета  

ТРК "Украина", События 

Евгений Михин, ведущий: Главная новость украинского интернета, на одном из 
популярных сайтов сегодня появилась информация, что всемирная организация хакеров 

Анонимус взломала электронную почту Министерства иностранных дел Украины и выложила 

все секретные документы. Для скачивания доступны данные о якобы военных поставках и 

газовых контрактов. В МИД происходящее не комментируют. Но также нет подтверждения о 

взломе на официальном твитере движения Анонимус. 

Сегодня в Киеве восстановили почетный караул 

Евгений Михин, ведущий: Сегодня в Киеве восстановили почетный караул. На посту у 

памятника Неизвестному солдату будут дежурить лучшие киевские школьники. Эту традицию 

основали 45 лет назад. Но с развалом Союза она ушла в прошлое. А на вечном огне в знак 

различных протестов неоднократно жарили яичницу. Восстановить караул решили в честь 70 

годовщины освобождения Киева от фашистов. 

Володимир Рибак: «Депутати можуть ухвалити лікування, але не амністію 

Тимошенко»  

Радіо Свобода, Політика 

Колишній прем’єр Юлія Тимошенко не буде помилувана, а, найімовірніше, отримає 
можливість виїхати на лікування за кордон, заявляє Голова Верховної Ради України Володимир 

Рибак. 

«Зараз у Верховній Раді є три закони. Два закони про лікування за кордоном людей, які 
відбувають покарання, тяжко хворіють і не мають можливості в цих установах вилікуватися, 

щоб цих людей можна було направити, зокрема, за кордон. Такі закони ми розглядатимемо 

наступного тижня. І тоді і стосовно Тимошенко ми зможемо ухвалити рішення», – сказав Рибак 

на розширеному засіданні координаційно-консультативної ради з питань місцевого 

самоврядування. 

За його словами, закони про можливість лікування Тимошенко можуть бути ухвалені. 

«Третій закон внесла партія «Батьківщина» про амністію пані Тимошенко. Я не бачу на 

сьогоднішній день, що Верховна Рада проголосує за таке рішення», – сказав Рибак. 

До порядку денного парламенту на наступний тиждень, зокрема, внесені три 

законопроекти – два про лікування в’язнів за кордоном і один про амністію Тимошенко. 

Авторами двох перших є позафракційні депутати Анжеліка Лабунська і Сергій Міщенко. 

Амністувати екс-прем’єра пропонують лідери парламентської опозиції. 


